
Protokół Nr XXXIV/13
z XXXIV sesji Rady Miasta Piły odbytej w dniu 28 maja 2013 r. 

w sali widowiskowej Młodzieżowego Domu Kultury w Pile ul. Okrzei 9

(czas trwania od godz. 12.00 – 16.15)

Obrady  XXXIV  sesji  Rady  Miasta  Piły  otworzył  Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał 

Zdzierela stwierdzając, iż w sesji uczestniczy 21 radnych, nieobecnych 2 radnych Janusz Kubiak i 

Tomasz Pochylski – lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powitał przybyłych gości – lista obecności stanowi załącznik 

do protokołu. 

Przewodniczący Rady Rafał Zdzierela poinformował,  iż w związku z ogłoszeniem w dniu 23 

maja 2013 roku jednolitego tekstu ustawy o samorządzie gminnym konieczne jest wprowadzenie do 

podstawy prawnej  autopoprawki  we  wszystkich  projektach  uchwał  zawierających  w  podstawie 

prawnej przepisy ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2013 r. poz.594). 

Do porządku obrad zmian nie wniesiono.

Porządek obrad przedstawia się następująco:

1. Sprawy regulaminowe.

2.  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy 

XXXIII a XXXIV sesją Rady Miasta Piły - druk nr 567.

3. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwal Rady Miasta Piły - druk nr 580. 

4. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

miasta Piły - druk nr 574, 575 - opinia GRDPP, 588.

5. Projekt uchwały w sprawie współuczestnictwa Gminy Piła w procesie tworzenia Eurodystryktu 

TransOderana – Europejskiego Ugrupowania Współpracy Terytorialnej - druk nr 570.

6. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia statutu Związku Międzygminnego 

„Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi” - druk nr 573.
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7.  Projekt  uchwały w sprawie  sprzedaży w drodze  bezprzetargowej  nieruchomości  stanowiącej 

własność Gminy Piła, położonej w Pile przy ul. Szkolnej - druk nr 576.

8. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Piła położonej w Pile przy ul. Stalowej - druk nr 577.

9. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Piła położonej w Pile przy ul. Magazynowej - druk nr 578.

10. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Piła, położonej w Pile przy ul. Mickiewicza i uchylenia Uchwały Nr IX/106/11 Rady Miasta 

Piły z dnia 31 maja 2011 r. w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości gruntowej, 

stanowiącej własność Gminy Piła - druk nr 579.

11. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w 

rejonie ulic Rybackiej i Walki Młodych - druk nr 572.

12.  Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  zakresu  i  formy informacji  o  przebiegu  wykonania 

budżetu  Miasta  Piły,  informacji  o  kształtowaniu  się  wieloletniej  prognozy  finansowej  oraz 

informacji  o  przebiegu  wykonania  planu  finansowego  samorządowych  instytucji  kultury  za 

pierwsze półrocze roku budżetowego - druk nr 571.

13. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata 2013-

2022 - druk nr 581, 592.

14. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Piły na 2013 r. - druk nr 582, 592.

15. Projekt uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu - druk nr 583.

16. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie w trybie bezprzetargowym części 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Piła położonej w Pile przy ul. Dobrej - druk nr 584.

17.  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie  w  trybie  bezprzetargowym 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Piła położonej w Pile przy ul. Bohaterów Stalingradu - 

druk nr 585.

18. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie w trybie bezprzetargowym części 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Piła położonej w Pile przy ul. Rynkowej - druk nr 586.

19. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności za 2012 rok - druk nr 569.

20. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych - druk nr 568.

21. Wolne głosy, wnioski i informacje.

22. Zamknięcie obrad.

. 2



Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Paweł  Jarczak  złożył  „Informację  w  sprawie 

protokołu z XXXIII sesji Rady Miasta Piły” - informacja stanowi załącznik do protokołu.

Protokół z XXXIII sesji Rady Miasta Piły przyjęty został jednogłośnie, bez odczytania. 

Ad 2.

Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy 

XXXIII a XXXIV sesją Rady Miasta Piły została przyjęta bez uwag.- druk nr 567.

Ad 3.

W sprawie „Sprawozdania Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie 

międzysesyjnym,  zwłaszcza  z  wykonania  uchwal  Rady  Miasta  Piły”  głos  zabrali  radni 

wnioskując o dodatkowe informacje w następujących punktach - druk nr 580: 

Wiesława Sztaba  –  pkt.  56,  Marian  Barełkowski  –  pkt.  2  jednocześnie  pytając,  czy Prezydent 

przewiduje również spotkanie z panami Stokłosami oraz pkt. 15, Teresa Kasior – pkt. 58, Paweł 

Dahlke – pkt. 42, 29 oraz powód 50 minutowego opóźnienia w uroczystościach obchodów rocznicy 

Uchwalenia Konstytucji w dniu 3 maja, Leszek Łado – pkt. 34.

Prezydent Piotr Głowski udzielając odpowiedzi m. in. stwierdził:

– spotkanie  z  szefem  GDDKiA dotyczyło  planowanego  remontu  wiaduktów  nad  torami 

kolejowymi. Podjęte zostały już jakiś czas temu rozmowy, by jak najszybciej doprowadzić 

do  tego,  by  obie  nitki  zostały  wyremontowane.  Pierwsza  nitka,  bliżej  dworca,  remont 

rozpocznie się lada moment, będzie długotrwały, będziemy działać w rejonie o niezwykłej 

intensywności ruchu drogowego i kolejowego, należy najpierw rozebrać to, co jest, będzie 

to bardzo głęboka przebudowa i mam nadzieję, że po zakończeniu tego i zrobieniu drugiej 

nitki będziemy mieli na wiele lat spokój. Poprosiłem pana dyrektora, by pokazać co my 

przygotowujemy, jak wygląda w tej chwili fragment przejścia w rejonie ul. Piłsudskiego, jak 

zmieniliśmy  nawierzchnię,  jak  wyglądają  chodniki,  które  do  miasta  nie  należą.  Są  to 

centralne,  najważniejsze  punkty  w  mieście.  Pan  dyrektor  będzie  starał  się,  w  ramach 

możliwości  w  najbliższych  latach  uwzględnić  w  planach  prac  remontowych  wykonanie 

chodników, bo one są w najgorszym stanie jak również nakładek na chociażby Al. Piastów, 

bo ona w części centralnej jest w bardzo złym stanie,
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– spotkań  takich  są  dziesiątki,  odbywam  je  od  dwóch  lat,  staram  się  je  pokazywać  w 

sprawozdaniu jak i w mediach, w czasie takich spotkań często są dyrektorzy wydziałów, o 

wielu  problemach  rozmawiamy  i  staramy  się  je  rozwiązywać.  Z  panem  Cerbą 

rozmawialiśmy o trzeciej Galopadzie, którą wspólnie realizujemy. Ze strony osoby, która 

często mówi, że u niej nie byłem, nie było zaproszenia, a wypada, żeby właściciel firmy 

takie złożył, a wielokrotnie mówiłem, że oczekuję na takie zaproszenie. Szukamy firm na 

zewnątrz, ale najważniejsze są te, które tu funkcjonują, a które pomimo trudności bardzo 

ładnie się rozwijają, dokupują nowy tabor, nowe hale. Podatki nadal utrzymujemy w ryzach, 

by opłacało się u nas inwestować, stawiać nowe obiekty. Na bieżąco pracuje ze wszystkimi 

przedsiębiorcami Inwest-Park i Zastępca Prezydenta Beata Dudzińska, 

– co do współpracy w zakresie sponsoringu – w mojej ocenie jest to zadanie klubów, a nie 

Urzędu  Miasta,  byłoby  coś  bardzo  niezdrowego  w  tym,  gdybyśmy  my  jako  urzędnicy 

angażowali  się  w  działalność  stowarzyszeń,  które  prowadzą  działalność  gospodarczą, 

mogłoby to  powodować  dziwne  aluzje,  podejrzenia,  jestem zdania,  żeby przedsiębiorcy 

bezpośrednio  z  klubami  negocjowali  warunki  współpracy,  my  wspieramy pilskie  kluby 

przeznaczając co roku bardzo duże kwoty na promocję miasta poprzez sport, jest to na tyle 

znacząca pomoc, że jest przez kluby zauważana i doceniana, ostatnio pojawiło się wielu 

nowych sponsorów,

– co do osoby pana senatora Stokłosy – spotkałem się z panem senatorem, rozmawialiśmy na 

temat kondycji jego firmy, oddzielam życie prywatne pewnych osób od tego, że ktoś jest w 

danym momencie pracodawcą w regionie, gdzie również pracuje mnóstwo osób z Piły, z 

każdym prowadzącym działalność gospodarczą staram się spotkać w jego firmie,

– zmiany w centrum miasta – media tak szeroko o tym informowały, jeżeli będzie taka wola 

zrobimy osobne spotkanie,

– co do Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej – od wielu lat ja oraz radni dają wyraz tego, 

że PWSZ jest ważnym fragmentem tkanki miejskiej, pani radna Krupka, dzięki współpracy 

z  PWSZ,  wydała  bardzo ciekawą książkę na temat  Piły.  Odnośnie  tego,  że  „miasto nie 

pomogło  w  wyjeździe  chóru”  -  nie  pomogło  ponieważ  ustaliliśmy,  że  nie  będziemy 

pomagać kwotą kilku tysięcy złotych, rozmawialiśmy o tym, by przesunąć część założonej 

dotacji na rozbudowę budynku, którą mamy w budżecie na ten rok, policzyłem że od 2009 r. 

przekazaliśmy 2. 123 tys. zł , oprócz tego przekazujemy pieniądze na Juwenalia, wydajemy 
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wspólne broszury zachęcające do studiowania, nie mówię o pieniądzach na infrastrukturę, 

która się pojawia dookoła, wspieramy bardzo intensywnie starania PWSZ w Poznaniu, to są 

wielomilionowe inwestycje  poczynione w ostatnim czasie  na terenie  tej  szkoły i  to  jest 

udział miasta, rozmawialiśmy by jakąś kwotę przesunąć, ale uznaliśmy wspólnie z uczelnią, 

że to nic nie zmieni,

– rozmawialiśmy na temat inwestycji  Ministerstwa Obrony Narodowej w Pile,  jeszcze nie 

mogę powiedzieć szczegółów, myślę, że w ciągu najbliższych tygodni będę mógł przekazać 

szczegółową informację,

– co  do  opóźnienia  3  Maja  –  nie  było  mnie  tego  dnia,  miałem  wcześniej  telefoniczne 

zapewnienie  Kościoła,  że  wszystko  odbędzie  się  zgodnie  z  planem,  kilkakrotnie 

zaznaczałem,  że  uroczystości  mają  się  rozpocząć  punktualnie,  jedna  rzecz,  która  to 

tłumaczy,  to  obecność  ministra  konstytucyjnego  w  tej  grupie,  na  którego  państwo 

czekaliście, uważam, że jest to bardzo zły przykład organizacyjny, dla przyszłych wydarzeń 

przemyślimy inną formuję, nie powinno się to więcej powtórzyć, przypominam, że druga 

połowa roku, zimowa, to są uroczystości organizowane wyłącznie przez Powiat Pilski, będę 

rozmawiał z panem Starosta, żeby to było inaczej zorganizowane,

– co do odszkodowań – poziom jak i ilość jest podobna od wielu lat, robiliśmy taką analizę, że 

jest pewien poziom opłacalności, zarówno inwestycji jak i płacenia tego typu odszkodowań, 

jesteśmy na razie zdania, że nie będziemy specjalnych gwałtownych ruchów robić ponieważ 

wiązałyby się to z dużymi wydatkami budżetu, które rozłożone byłyby w czasie, to kwestia 

wyboru, ponadto udaje nam się odzyskiwać dosyć dużo budynków, wiele osób znajduje tam 

mieszkania socjalne,  a więc raczej  ta  sytuacja  się  poprawia,  kwestia  odmowy dotyczyła 

planu przy ul. Długosza,  chodziło o zjazd -  wjazd z Al. Wojska Polskiego, Wojewódzki 

Zarząd Dróg nie wyraził na to zgody.

Ad 4.

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

miasta  Piły przedstawiła  Zastępca  Dyrektora  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej  i 

Mieszkaniowej Lidia Plewa - druki nr 574, 575 - opinia GRDPP.
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Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował,  o 

wyrażeniu przez Komisję jednogłośnie pozytywnej opinii o powyższym projekcie uchwały.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Muchewicz  zapytał jaki jest wpływ miasta na 

stan posesji, bo są posesje na których jest potworny bałagan, są to przeważnie tereny prywatne, a 

ponadto ich właściciele zajmują często jeszcze teren obok, będący własnością skarbu państwa lub 

gminy, zapytał czy może być dokonana interwencja na terenie prywatnym.

Zastępca  Dyrektora  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  Lidia  Plewa 

poinformowała,  że  Straż  Miejska,  łącznie  z  pracownikami  wydziału,   przeprowadza  kontrole 

rutynowe i tematyczne na terenie gminy 

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Krzysztof Szewc uzupełniając wypowiedź m. in. stwierdził:

mieliśmy jeden taki przypadek, w sytuacjach skrajnych zlecamy wykonanie zastępcze oczyszczenia 

danej  posesji  jeżeli  istnieje  podejrzenie  zagrożenia  epidemiologicznego,  a  kosztami  obciążamy 

właściciela tego terenu, czy te pieniądze są do ściągnięcia to inna rzecz, ale interweniować w tym 

zakresie miasto może.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Krzysztof  Muchewicz  zapytał  w  jakim  procencie  są 

skanalizowane w Pile posesje prywatne. 

Zastępca  Dyrektora  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  Lidia  Plewa 

odpowiedziała, że z tym pytaniem należy się zwrócić do dyrektora Bednarczyka, ale do 2015 roku 

trzeba osiągnąć 98% skanalizowania jako aglomeracja Piła, w ramach aglomeracji Piła wchodzi 

Szydłowo, Gmina Piła ma 96% skanalizowania, a Szydłowo tylko ponad 60%.

Radny Leszek Łado  uznał,  że w regulaminie powinien znaleźć się zapis dotyczący obowiązku 

szczepienia psów. 

Zastępca  Dyrektora  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  Lidia  Plewa 

odpowiedziała, że taki zapis nie może znaleźć się w Regulaminie utrzymania porządku i czystości 

ponieważ ustawa określa punktami jakie tematy mogą się znaleźć, wszystko to, co wykracza poza 
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zakres ustawowy byłoby niezgodne z przepisami ustawy. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski zapytał, czy rozważa 

się ewentualność wprowadzenia podatku od posiadania psów.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski udzielając odpowiedzi m. in. stwierdził:

koszty pozyskania pieniędzy, koszty ewidencji byłyby być może większe niż te, które pochodziłyby 

z tych opłat, zawsze, jeżeli będzie taka wola rady, możemy to wprowadzić, wiąże się to z tym, że z 

czasem można by przejąć większą kontrolę nad ilością psów, które są na terenie miasta jak i pomóc 

psom, które się zagubiły, dzisiaj takiej decyzji nie ma, jeżeli państwo uznacie, że warto pójść w tym 

kierunku, jestem otwarty na dyskusję. 

Radny Paweł Dahlke wyrażając przeciwne zdanie dotyczące wprowadzenia opłaty od posiadania 

psów wskazał na dwa względy przemawiające przeciwko takiej opłacie, a mianowicie pierwszy to 

taki,że koszty poboru opłaty pochłaniają w większości wpływy z niej,  a drugi - w miastach,  w 

których takie  opłaty są  wprowadzone obserwuje  się  takie  zjawisko,  że  osoby unikające  opłaty 

rezygnują z ochronnych, obowiązkowych szczepień bojąc się, że weterynarz przekaże informację 

do urzędu, a urząd wystosuje jakąś karę. 

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski  powiedział,  iż  nie 

wyraził poglądu, że należy ten podatek wprowadzić, a tylko zapytał, czy pan prezydent rozważa 

jego wprowadzenie, stwierdził, że koszty posiadania psów są przerzucane na tych, dla których psy 

są uciążliwością m. in. z tego powodu, że trzeba po nich sprzątać.

Radna Wiesława Sztaba  postulowała  o  zrobienie  fiesty pn.  „nie  bałagańmy szanowne pieski, 

pilnujcie swoich właścicieli, żeby na was uważali”, co pomoże uporządkować tereny w mieście.

Radny Paweł Dahlke zgodził się z tym, że generalnie posiadaczom psów brakuje kultury i że taki 

problem jest,  stwierdził  iż  miasto,  od  wielu  lat,  podejmuje  różnego  rodzaju  działania,  chociaż 

zawsze można robić więcej i na to, by nastąpiła zmiana, potrzeba więcej czasu.
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Radny Jacek Bogusławski popierając wypowiedź radnego Dahlke stwierdził, że organizowanych 

akcji jest coraz więcej i coraz więcej jest osób, które sprzątają po swoich psach.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie –  uchwała  Nr  XXXIV/426/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad 5.

Projekt  uchwały  w  sprawie  współuczestnictwa  Gminy  Piła  w  procesie  tworzenia 

Eurodystryktu  TransOderana  –  Europejskiego  Ugrupowania  Współpracy  Terytorialnej 

omówiła  Zastępca  Dyrektora  Wydziału  Rozwoju  i  Funduszy  Europejskich  Teresa 

Jakubowska - druk nr 570.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję jednogłośnie pozytywnej opinii o ww. projekcie uchwały.

Radny Zbigniew Pyziak stwierdził, że po przeczytaniu uzasadnienia powstania tego Ugrupowania 

ma pewne wątpliwości co do działań związanych z dworcem kolejowym, osią tego Ugrupowania 

jest linia Berlin – Kostrzyn - Gorzów – Piła, podjęto sporo prac związanych z Pilskim Dworcem 

Kolejowym, który kiedyś był stacją węzłową, dziś jest przystankiem trochę większym jak Piła – 

Kalina,  zapytał  czy  w  przyszłości  ten  obiekt  po  przebudowie,  po  modernizacji  będzie  mógł 

stanowić stację, o jakiej  to Ugrupowanie będzie marzyło,  musi być odpowiednia wielkość,  cała 

infrastruktura kolejowa, a podobno sporo tej infrastruktury będzie zabrane. 

Radna Wiesława Sztaba zapytała, czy Gmina Piła, wstępując do tego Eurodystryktu będzie płaciła 

wpisowe.

Zastępca  Dyrektora  Wydziału  Rozwoju  i  Funduszy  Europejskich  Teresa  Jakubowska 

powiedziała,  że  jeżeli  będzie  utworzone  Ugrupowanie  trzeba  będzie  się  liczyć  ze  składką 

członkowską,  nie  mniej  proces  tworzenia  ugrupowania  jest  procesem  kosztownym  i 

skomplikowanym,  środki  na  opracowanie  dokumentacji  i  przeprowadzenie  procesu  tworzenia 

Ugrupowania będą darowane z zewnątrz. 
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Radny Jacek Bogusławski zapytał, czy któraś z linii regionalnych była zaproszona do współpracy 

i udziału w tym projekcie.

Zastępca  Dyrektora  Wydziału  Rozwoju  i  Funduszy  Europejskich  Teresa  Jakubowska 

odpowiedziała, że członkami założycielami są samorządy polskie i niemieckie, korytarz modelowy 

kolei wschodniej Berlin – Piła i dalej na Królewiec jest tylko osią współpracy, głównym celem 

współpracy nie  jest  odbudowa,  czy rewitalizacja  kolei  wschodniej,  to  jest  pretekst  do podjęcia 

współpracy na wszystkich innych polach czyli może to być projekt rewitalizacji jakiejś przestrzeni 

miejskiej w Pile i włączenie w to innych podmiotów. 

Radna Maria Miler zapytała, czy już wiadomo jaki będzie procentowy udział Polski i Niemiec w 

tym projekcie. 

Zastępca  Dyrektora  Wydziału  Rozwoju  i  Funduszy  Europejskich  Teresa  Jakubowska 

stwierdziła, że teraz chodzi o podjęcie działań, żeby ugrupowanie utworzyć. 

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski wyjaśniając poruszone kwestie m. in. stwierdził:

głosujemy nad wolą przystąpienia do pewnych działań i a tym nie wiążą się żadne zobowiązania, 

Eurodystrykty, jest ich niewiele w Europie, są stowarzyszeniami gmin, jest to luźny związek, który 

daje  możliwość  stawania  z  różnymi  projektami  do  różnych  konkursów  na  poziomie  komisji 

europejskiej.  Daje to szanse na różnego rodzaju projekty,  niezwiązane z twardą inwestycją. Nie 

będziemy budować linii kolejowej, będziemy prowadzić różne projekty. Dzisiaj trudno określić ich 

wartość,  bo  jeżeli  coś  nie  zostało  jeszcze  utworzone,  nie  wiadomo  kto  to  tworzy,  to  trudno 

odpowiedzieć  na  te  pytania.  Udział  z  reguły  w  takich  przedsięwzięciach  jest  taki,  jak  w 

stowarzyszeniu, jeżeli ktoś będzie chciał zrealizować projekt wyłącznie u siebie, albo namówi 2, 3 

gminy, to te gminy będą ponosiły koszty, ale będą również miały pieniądze. Nie zgadzam się z  

porównaniem dworca do przystanku,  bo taki  dworzec  nie  jest,  nie  mówi  się  o  zabieraniu,  a  o  

rewitalizacji tego obiektu. Jedyna część, która ma być zlikwidowana, to dobudowany w ostatnich 

dziesiątkach lat  niezabytkowy fragment  z przodu. Patrząc na stare zdjęcia  i  na cel architektów, 

którzy  dążą  by  wyglądał  on  jak  na  początku  wieku  dwudziestego,  to  możemy  mieć  jeden  z 

najpiękniejszych obiektów związanych z kolejnictwem.
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Prowadzenie obrad przejął Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Paweł Jarczak.

Radny Marian Barełkowski zapytał kto jest inicjatorem tego ciekawego pomysłu. 

Zastępca  Dyrektora  Wydziału  Rozwoju  i  Funduszy  Europejskich  Teresa  Jakubowska 

odpowiedziała,  że  od  2006  r.  działa  Europejskie  Ugrupowanie  Interesów  Gospodarczych,  to 

Ugrupowanie nie było w stanie, ze względów formalnych, rozszerzyć swojej działalności na tereny 

np. Wielkopolski, inicjatywa była wspólna, na koniec 2012 r. w Europie działało 21 Ugrupowań i w 

żadnym z nich nie było samorządu polskiego, po podjęciu tej uchwały Piła stanie się członkiem 

założycielem, co nie znaczy, że potem zostanie członkiem Ugrupowania.

Radny Zbigniew Pyziak przypomniał, że Pilski Dworzec był dworcem węzłowym i jeżeli obecne 

plany przebudowy tego dworca są związane z wprowadzeniem Straży Miejskiej, monitoringu to po 

likwidacji urządzeń infrastruktury kolejowej Piła będzie przystankiem, a nie stacją. 

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski powiedział, że na kolei czasy się zmieniają, bo można kupić 

bilet nie w kasie, a w biletomacie, zmiany powodują, że to PKP decyduje ile jest potrzebne tej  

przestrzeni  na  terenie  dworca  i  to  co  jest  potrzebne  i  związane  z  ruchem jest  uwzględnione  i 

zabezpieczone.

Radna Wiesława Sztaba popierając wypowiedź radnego Pyziaka stwierdziła, że radnemu chodzi o 

torowisko i o połączenia. 

Za podjęciem uchwały głosowało 16 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu, uchwała 

została podjęta większością głosów – uchwała Nr XXXIV/427/13 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 6.

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia statutu Związku Międzygminnego 

„Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi” przedstawił Kierownik Biura Nadzoru 

Właścicielskiego Bogdan Kopeć - druk nr 573.
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Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję jednogłośnie pozytywnej opinii o powyższym projekcie uchwały.

Radny Zbigniew Pyziak zapytał, co było powodem wycofania się ze Związku Gminy Szydłowo.

Radna  Maria  Miler  zwróciła  uwagę  na  uchylone  punkty,  w  których  były  diety  ustalone  dla 

członków Zgromadzenia, zapytała z czego to wynika. 

Kierownik  Biura  Nadzoru  Właścicielskiego  Bogdan  Kopeć  udzielając  odpowiedzi  m.  in. 

stwierdził:

– Gmina Szydłowo jeszcze nie poinformowała oficjalnie Związku Międzygminnego, chociaż 

taką decyzję podjęła przed kilkoma dniami, statut przewiduje wystąpienie ze Związku w 

następującej  procedurze  –  gmina  do  końca  pierwszego  półrocza  musi  taką  uchwałę 

przekazać  Związkowi  Międzygminnemu  natomiast  członkostwo  w  Związku  ustaje  z 

końcem roku 2013, powodem bezpośrednim jest fakt, że Gmina Szydłowo obawia się, że 

nie  będzie  mogła  korzystać  z  opłaty  marszałkowskiej,  z  której  korzystała  w związku  z 

Wysypiskiem w Kłodzie, według informacji, jakie posiada Związek Międzygminny i opinii 

prawnej, sprawa nie jest przesądzona, wykładnie prawne wskazują na to, że ta opłata może 

być nadal należna gminie,

– nigdy w statucie, ani w żadnych rozwiązaniach szczegółowych nie funkcjonowały diety, był 

wyrok  WSA  w  Gliwicach,  który  jednoznacznie  zakwestionował  te  diety,  Zarząd 

zaproponował usunięcie tego paragrafu, w tej chwili, poza dwoma członkami Zarządu, nikt 

z osób biorących udział w organach Związku nie jest wynagradzany.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski m. in. stwierdził:

– w  wielu  miejscach  w  Polsce,  w  tego  typu  Związkach,  były  pobierane  różne  diety, 

wynagrodzenia, od początku założyliśmy, że wszystkie osoby z funkcji np. prezydent miasta 

nie  będą  pobierać  żadnych  apanaży z  tytułu,  że  sprawują  dodatkowe funkcje  w innych 

podmiotach i ten zapis, który dawał taką możliwość, został usunięty,

– co  do  Szydłowa –  jest  to  wynik  niezrozumienia  pewnych  opinii,  które  się  pojawiły,  w 

pewnym momencie mieliśmy informację, że opłata marszałkowska, która jest rekompensatą 
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dla gminy za posiadanie na swoim terenie składowiska odpadów zostanie przeniesiona na 

rzecz Związku Międzygminnego, przekazaliśmy opinię, którą dla nas przygotowano, że ta 

opłata ma zostać i powinna zostać w gminie.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Krzysztof  Muchewicz  zapytał,  jak  wygląda  sprawa 

deklaracji i podpisywania umów za śmieci. 

Prezydent  Miasta  Piły  Piotr  Głowski  odpowiedział,  że  większość  z  42  tysięcy  gospodarstw 

domowych albo już dostała, albo lada dzień dostanie pełną informację, opłata nie będzie wnoszona 

na rzecz gminy, bo po to został powołany Związek Międzygminny i Związek odpowiada w imieniu 

gminy  za  przygotowanie  przetargu,  rozstrzygniecie  jest  11  czerwca,  do  14  czerwca  jest  czas 

składania deklaracji, do której wystarczy wpisać ilość osób i przekazać do Związku.

Radny Zbigniew Pyziak  zapytał, czy zsypy w wieżowcach będą zamknięte i jak ma wyglądać 

przetrzymywanie w mieszkaniach posegregowanych śmieci.

Prezydent  Miasta  Piły  Piotr  Głowski  odpowiedział,  że  Piła  od  lat  jest  przyzwyczajona  do 

segregacji  śmieci,  segregacja  jest  prowadzona  zarówno  w  budynkach  jednorodzinnych  jak  i 

wielorodzinnych i prawie się nic nie zmieni, zarządcy będą indywidualnie te sprawy rozwiązywać.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski stwierdził, że na razie 

wchodzący  regulamin  budzi  wiele  wątpliwości,  ale  powinien  zwyciężyć  rozsądek,  nawet 

ustawodawca zapewnił,  że  po 1 lipca będzie próbował dostosowywać ustawę do rzeczywistych 

potrzeb, czy będą zamykane zsypy, jeszcze nie wiadomo, pomysłów jest bardzo dużo. 

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXIV/428/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad 7.

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej 

własność  Gminy  Piła,  położonej  w  Pile  przy  ul.  Szkolnej  omówiła  Dyrektor  Wydział 

Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna- druk nr 576.
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Projekt uchwały został przyjęty przez Komisję Gospodarki Miejskiej. 

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXIV/429/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad 8.

Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  stanowiącej 

własność  Gminy  Piła  położonej  w  Pile  przy  ul.  Stalowej  omówiła  Dyrektor  Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna- druk nr 577.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję pozytywnej opinii o ww. projekcie uchwały.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXIV/430/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad 9.

Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  stanowiącej 

własność Gminy Piła położonej  w Pile  przy ul.  Magazynowej omówiła Dyrektor Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna-- druk nr 578.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję pozytywnej opinii o ww. projekcie uchwały.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXIV/431/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad 10.

Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  stanowiącej 

własność Gminy Piła, położonej w Pile przy ul. Mickiewicza i uchylenia Uchwały Nr IX/106/11 

Rady  Miasta  Piły  z  dnia  31  maja  2011  r.  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Piła przedstawiła Dyrektor Wydziału 
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Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna - druk nr 579.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisję Gospodarki Miejskiej.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXIV/432/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ogłoszono przerwę. 

Ad 11.

Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły 

w  rejonie  ulic  Rybackiej  i  Walki  Młodych  przedstawiła  Dyrektor  Miejskiej  Pracowni 

Urbanistycznej Iwona Wojtecka zgłaszając oczywista omyłkę w § 10 pkt. 3, powinien być pkt. 2 - 

druk nr 572.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

wnikliwej  analizie  projektu  uchwały przez  Komisję,  stwierdził,  że  niepokój  Komisji  wzbudziła 

kwestia dotycząca bliskiego sąsiedztwa terenów mieszkaniowych, terenów przemysłowych bądź 

usługowych, a szczególnie niepokój budzi dopuszczenie tych funkcji, które zawsze znacząco mogą 

oddziaływać na środowisko, projekt uchwały został przyjęty większością głosów. 

Za przyjęciem Załącznika Nr 4  w sprawie  Rozstrzygnięcia  o  sposobie  rozpatrzenia  uwag 

wniesionych do projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w 

rejonie ulic Rybackiej i Walki Młodych Rada opowiedziała się jednogłośnie.

Za przyjęciem Załącznika Nr 3 dotyczącym Rozstrzygnięcia o sposobie realizacji, zapisanych 

w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Rybackiej i 

Walki  Młodych,  inwestycji  z  zakresu  infrastruktury  technicznej,  które  należą  do  zadań 

własnych gminy oraz zasadach ich finansowania Rada opowiedziała się jednogłośnie. 

Za  przyjęciem  Załącznika  Nr  2  dotyczącym  Rozstrzygnięcia  w  sprawie  stwierdzenia 

zgodności  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic 
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Rybackiej  i  Walki  Młodych  z  ustaleniami  studium  uwarunkowań  i  kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły Rada opowiedziała się jednogłośnie. 

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXIV/433/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Prowadzenie obrad objął Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela. 

Ad 12.

Projekt uchwały w sprawie określenia zakresu i  formy informacji  o  przebiegu wykonania 

budżetu Miasta Piły,  informacji  o kształtowaniu się  wieloletniej  prognozy finansowej oraz 

informacji o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury za 

pierwsze półrocze roku budżetowego przedstawiła Skarbnik Gminy Ewelina Ślugajska - druk 

nr 571.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisję Budżetu i Rozwoju Miasta .

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXIV/434/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad.13.

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Miasta Piły  na lata 

2013-2022, wraz z autopoprawką przedstawiła Skarbnik Gminy Ewelina Ślugajska - druki nr 

581, 592.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski  stwierdził,  że 

przedstawiony projekt  uchwały  niesie  bardzo  istotne  zmiany w zakresie  filozofii  finansowania 

budżetu  miasta  tj.  przejście  z  kosztów obsługi  kredytów na obligacje,  po ożywionej  dyskusji  i  

udzieleniu odpowiedzi na liczne pytania projekt uchwały został przyjęty większością głosów, przy 1 

głosie wstrzymującym się.
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Radny Paweł Dahlke zapytał:

– dlaczego  wśród  tych  dróg  wjazdowych,  wlotowych,  wylotowych  do  Piły  zabrakło  al. 

Wojska Polskiego,

– czy nie zmienić nazwy zadania na „potwierdzenie praw miejskich” zamiast „nadanie praw 

miejskich”.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poprosił  o  bardziej 

szczegółowe przedstawienie program „Poprawa estetyki  i  funkcjonalności przestrzeni publicznej 

poprzez modernizację infrastruktury komunikacyjnej oraz likwidację barier architektonicznych w 

mieście Pile”.

Radny Zbigniew Kosmatka  stwierdził,  iż rozumie, że po podjęciu kolejnej uchwały wskaźniki 

zadłużenia w uchwale Wieloletni Plan Finansowy ulegną zmianie. Ponadto zapytał kto będzie na 

giełdzie „graczem”, gmina, czy bank organizujący emisje. 

Skarbnik Gminy Ewelina Ślugajska udzielając odpowiedzi powiedziała że:

– emisja obligacji obejmująca 16 mln zł czyli spłatę bieżącego zadłużenia będzie emitowana i 

od razu ten kredyt będzie spłacony, a więc tak naprawdę wartość zadłużenia nie wzrośnie, 

wzrośnie tylko o tą wartość 2 mln i te wskaźniki, które są w załączniki nr 1 do projektu 

uchwały są aktualne,

–  w sprawie emisji i giełdy wypowie się przy uchwale dot. emisji obligacji.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski poinformował, że w czasie spotkań z mieszkańcami pojawia 

się temat dotyczący stanu chodników i gdy ten program zostanie uchwalony będą tam skupione 

środki  na  tę  infrastrukturę.  Przygotowywane  jest  pismo  do  Urzędu  Marszałkowskiego,  by 

Marszałek włączył się w te działania, bo trzeba pamiętać, że al. Wojska Polskiego i Powstańców 

Wielkopolskich to nie są ulice gminne tylko Marszałka. Odnosząc się do kwestii 500 lat powiedział, 

że jedyne posiadane źródła mówią o 500 latach, każde inne to są domniemania, można na tablicach 

ująć wiele innych informacji, ale przestanie to być czytelne dla osób przejeżdżających.
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Radny Paweł Dahlke uznał, że proponowany przez radnego zapis byłby właściwszy, ale skoro jest 

zbyt długi to może ograniczyć go do samej daty „500”.

Uchwała  wraz  z  autopoprawką  podjęta  została  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXIV/435/13 

stanowi załącznik do protokołu.

Ad 14. 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Piły na 2013 r. wraz z autopoprawką 

omówiła Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska- druki nr 582, 592.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję jednogłośnie pozytywnej opinii o ww. projekcie uchwały.

Radna Maria Miler  zwróciła się z apelem do Przewodniczącego Rady Miasta, aby wystąpił do 

Starosty Pilskiego o zwiększenie środków na na bieżące utrzymanie dróg powiatowych, jezdni i 

chodników oraz na remonty. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela  przypomniał,  że  do  kompetencji 

przewodniczącego należą organizowanie pracy rady i reprezentowanie jej na zewnątrz i musiałby 

mieć  pełnomocnictwo  rady  do  takiego  wystąpienia  ponieważ  te  kwestie  są  w  kompetencji 

prezydenta. 

Radna  Małgorzata  Karwacka  stwierdziła,  że  cieszy  umiejętność  i  wiedza  pani  skarbnik  w 

odzyskiwaniu podatku VAT w inwestycjach prowadzonych przez miasto.

Radny Paweł Dahlke zapytał jak wygląda na dnień dzisiejszy zagospodarowanie terenu Centrum 

Strzelectwa.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  zapytał  jakie  są 

podejmowane czynności obecnie i w najbliższym czasie, które zmierzłyby do ograniczenia strat w 

Spółce Aqua-Pil, zarówno w Aqua-Park jak i Centrum Strzelectwa.
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Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska

– wyjaśniła, że odzyskany podatek VAT w Domu Przedpogrzebowym jest zasługą Zarządu 

Dróg i Zieleni Miejskiej,

– w  kwestii  strat  Spółki  Aqua-Park  powiedziała,  że  od  poprzedniego  roku,  kiedy  była 

pokrywana  strata  w  wysokości  pod  600  tys.  zł,  trwała  analiza  sposobu  przekazywania 

środków finansowych, aby nie tylko pokrywać straty i przekazywać żywą gotówkę w formie 

samego  pokrycia,  ale  również  żeby Spółka  z  tego  tytułu  miała  przychody,  które  by  w 

znaczący sposób zmniejszały stratę,  stwierdziła,  że  poprzedni  rok jest  nieporównywalny 

ponieważ po przejęciu administrowania Tarczy trudno było określić jaką wartością straty 

może się zakończyć rok 2012, w tym roku Tarcza może przynieść stratę w wysokości około 

400 tys. zł, być może od września, a najpóźniej od przyszłego roku zostaną zabezpieczone w 

budżecie  takie  środki  finansowe,  aby  nie  pokrywać  straty  jako  żywej  gotówki,  ale 

zabezpieczyć możliwość korzystania w ramach godzin przedpołudniowych dla młodzieży ze 

szkół i gimnazjów i dzięki przekazaniu środków w formie zapłaty, w formie przychodu dla 

Spółki  wygenerowana  strata  powinna  zmaleć.  Ponadto  poinformowała,  że  obecnie  w 

Urzędzie  trwa  kontrola  NIK  dotycząca  funkcjonowania  obiektów  o  charakterze 

rozrywkowo-sportowym, chodzi o Aqua-Park, kontrola dotyczy zasadności funkcjonowania 

takiego obiektu na terenie miasta, a także sposobu jego wykorzystania, wyniki tej kontroli 

będą  wyznacznikiem  do  podejmowania  następnych  decyzji  co  do  funkcjonowania  i 

finansowania tej Spółki. 

Prezydent  Miasta  Piły  Piotr  Głowski  udzielając  odpowiedzi  na  poruszoną  kwestię  dróg 

powiatowych poinformował o wystąpieniu do Starosty z prośbą o zmianę finansowania utrzymania 

bieżącego oraz inwestycji ponieważ drogi, szczególnie poza centrum, po ostatniej zimie, wymagają 

dodatkowych  prac,  takie  starania  są  czynione,  prowadzone  są  również  rozmowy  z  radnymi 

ponieważ w ich rękach jest budżet na przyszły rok. 

Dyrektor Aqua-Parku Krzysztof Kijak  udzielając informacji na temat wykorzystania Centrum 

Strzelectwa Sportowego m. in. stwierdził:

są podpisane stałe umowy na wynajem z państwem Rydwańskim, Polskim Związkiem Łowieckim, 

z Bractwem Kurkowym oraz UKS Tarcza. Z Bractwem Kurkowym podpisana jest również umowa 

na roczne strzelania, ponadto podpisane są umowy z Urzędem Celnym na cztery cykle strzelań w 
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Poznaniu  oraz  z  firmą  szkoląca  pracowników  ochrony,  są  wysłane  dwie  oferty  do  Polskiego 

Związku  Strzeleckiego  i  do  Klubu  z  Krakowa.  Jest  organizowany  cykl  strzelań  o  puchar 

Prezydenta, gdzie pilscy przedsiębiorcy są sponsorami nagród rzeczowych. W dniu 1 maja były 

zawody myśliwych, robiliśmy to razem ze Związkiem Łowieckim. Otrzymaliśmy decyzję na zakup 

broni ostrej, planujemy we wrześniu zrobić Otwarte Mistrzostwa Piły w Strzelectwie Sportowym z 

broni ostrej. 

Uchwała  wraz  z  autopoprawką  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXIV/436/13 

stanowi załącznik do protokołu.

Ad 15.

Projekt uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu przedstawiła Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska- druk nr 583.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję, większością głosów, przy 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnej opinii 

o powyższym projekcie uchwały. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr 437/13 stanowi załącznik do protokołu.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski  powiedział,  że w dużych miastach,  które robią podobne 

przedsięwzięcia,  wielkie  firmy konsultingowe  biorą  ogromne  pieniądze  za  przygotowanie  tego 

wszystkiego, co zrobiła pani skarbnik ze swoimi ludźmi. 

Ad 16.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie w trybie bezprzetargowym części 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Piła położonej w Pile przy ul. Dobrej omówiła 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna- druk nr 584.

Komisja Gospodarki Miejskiej wyraziła jednogłośnie pozytywną opinię o ww. projekcie uchwały. 
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Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXIV/438/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu. 

Ad 17.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie  w  trybie  bezprzetargowym 

nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Piła  położonej  w  Pile  przy  ul.  Bohaterów 

Stalingradu przedstawiła Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna - 

druk nr 585.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję jednogłośnie pozytywnej opinii o powyższym projekcie uchwały. 

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXIV/439/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad 18. 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie w trybie bezprzetargowym części 

nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Piła  położonej  w  Pile  przy  ul.  Rynkowej 

zreferowała Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna - druk nr 586.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisję Gospodarki Miejskiej.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXIV/440/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu. 

Ad 19.

Sprawozdanie  Komisji  Rewizyjnej  z  działalności  za  2012 rok przedstawił  Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej Krzysztof Muchewicz - druk nr 569, - sprawozdanie w załączeniu protokołu. 

Ad 20.

Informacja  w  sprawie  interpelacji  i  zapytań  radnych  -  druk  nr  568  –  informacja  stanowi 

załącznik do protokołu. 
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Radna Maria Miler przypomniała o swoim pytaniu dotyczącym możliwości narysowania pasów 

na  ul.  Kusocińskiego,  w  otrzymanej  odpowiedzi  jest  zapewnienie,  że  do  wiosny  będzie  to 

wykonane, zapytała, kiedy będzie to wykonane.

Dyrektor ZDiZ Jerzy Mac  odpowiedział, że pasy na ul. Kusocińskiego zostaną namalowane w 

najbliższym czasie, jeżeli pozwoli na to pogoda. 

Ad 21.

W punkcie „Wolne głosy, wnioski i informacje” głos zabrali:

Radny Leszek Łado  zgłosił sprawę dziury na skrzyżowaniu ulic Srebrna – Miedziana, która po 

opadach deszczu wypełniona jest  wodą, a zimą zamarznięta, co powoduje zagrożenie dla ruchu 

drogowego, zapytał czy w tym rejonie planuje się poprowadzenie drogi utwardzonej, czy naprawę.

Radny Zbigniew Pyziak 

– poinformował,  że ulica powiatowa Buczka  na wysokości  1,  3,  5  w ubiegłym tygodniu 

została bardzo rozjechana i wymaga naprawy,

– zapytał na ile jest  prawdą, że Przedszkole Nr 3 straci część placu zabaw.

Radny Marian Barełkowski zapytał czy poniesione koszty pikniku z okazji 500 lecia, który się nie 

odbył z powodu ulewnego deszczu, zostały umniejszone.

Radna Teresa Kasior w imieniu organizatorów zaprosiła zainteresowanych na XI Bieg Pokoleń, 

który odbędzie się w dniu 7 czerwca na osiedlu Górne. 

Radna Wiesława Sztaba 

– w imieniu mieszkańców zwróciła się z prośbą, by na wyspie, przy wejściowych mostkach 

zabezpieczyć boki, dotyczy to również mostu na al. Jana Pawła,

– zwróciła się do Prezesa MWiK o przybliżenie sprawy dotyczącej skanalizowania terenów 

przy ul. Kaczorskiej,

– zwróciła się do Przewodniczącego Rady, by na sesji czerwcowej przedstawiono informację 
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ile pilskich dzieci w przedszkolach nie uzyskało miejsc, jak można w tej kwestii pomóc tym 

rodzinom oraz jak jest przygotowana oświata pilska do akcji „Lato 2013”.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Rafał  Zdzierela  przypomniał,  że  są  to  kompetencje  pana 

prezydenta, wyraził nadzieję, że prośba zostanie spełniona chociaż wiarygodne dane są dopiero w 

pierwszych dniach września.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński

– na  wniosek mieszkańców  ul.  Brzozowej  nr  29,  33,  którzy  czują  się  poszkodowani  po 

wykonanym remoncie ul. Brzozowej ponieważ sięgacz został pominięty, a jest on okresowo 

zalewany, nie ma tam również chodnika, zgłosił interpelację sugerując ponowne rozważenie 

zażalenia mieszkańców pod kątem inwestycji uzupełniającej,

– poinformował  o  odbytym  w  dniu  15  maja  posiedzeniu  Komisji  Gospodarki  Miejskiej, 

którego tematem były gospodarka,  zasady i  tryb przyznawania mieszkań komunalnych i 

socjalnych  gminy,  gdzie  na  zakończenie  prac  Komisji  został  wypracowany  wniosek, 

sugestia do pana prezydenta o zwiększenie w przyszłorocznym budżecie na 2014 r. środków 

finansowych  na  cele  związane  z  budową  mieszkań  socjalnych,  chodzi  o  zwiększenie 

gminnego zasobu mieszkaniowego, zdaniem Komisji budowa nowych mieszkań socjalnych 

jest  niezbędna ponieważ dotychczasowe zasoby są w złym stanie,  a  wnioski  w sprawie 

zapłaty odszkodowania za niedostarczenie mieszkania socjalnego po wyrokach sądowych są 

kosztami,  które  trzeba  wziąć  do  analizy,  budowa  nowych  mieszkań  socjalnych  dałaby 

możliwość pewnego manewru w zakresie przemieszczania rodzin, które nie wywiązują się 

ze swoich obowiązków z różnych przyczyn. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Paweł Jarczak stwierdził, że odniósł wrażenie, że to nie był 

wniosek formalny, a jeżeli był to dzisiaj nie do końca ma zastosowanie, jest określony tryb prac nad 

budżetem przyszłorocznym i jest  termin składania wniosków, zwrócił  się  do Przewodniczącego 

Karpińskiego z pytaniem, czy ma to być dzisiaj głosowane jako wniosek Komisji, czy przyjąć to 

raczej jako apel i sugestie do pana prezydenta, a wniosek formalny głosować w normalnym trybie  

prac przy budżecie przyszłorocznym. 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński  potwierdził,  że jest to 

sugestia  i  należy  to  traktować  jako  apel  Komisji  który,  w  ocenie  Komisji,  powinien  być 

uwzględniony. 

Przewodniczący Rady Miasta Rafał Zdzierela przypomniał, że statut precyzyjnie wskazuje, które 

wnioski mają charakter wniosku formalnego, jeżeli ma być to wniosek rady to musi spełniać te 

wszystkie wymogi. 

Radca prawny Bożena Krutulska -Góral powiedziała, że była poproszona na Komisję i wszystko 

zostało wyjaśnione tzn. że jest to sugestia Komisji natomiast zgodnie z procedurą budżetową, jeżeli  

w  dalszym  ciągu  będzie  takie  założenie,  to  Komisje  w  odpowiednim  terminie  to  zgłoszą  ze 

wskazaniem źródła finansowania. 

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski potwierdził, że o pieniądzach będzie rozmowa, gdy będzie 

debata nad budżetem. Powiedział, że dobrze by było, by we wszystkich dziedzinach było więcej 

pieniędzy,  a  to  jest  taka  dziedzina,  że  jest  szansa,  iż  sytuacja  się  poprawi.  Zostało  spłacane 

zadłużenie wspólnot, 5 mln zł, które zaciągnięto do 2010 r. Jest to widoczne na terenie miasta, bo 

wiele działań modernizacyjnych, termomodernizacyjnych różnych wspólnot to jest właśnie wynik 

przekazania  dosyć  dużych  środków  finansowych,  które  zostały  bardzo  dobrze  zainwestowane. 

Coraz więcej jest odzyskanych mieszkań socjalnych i należałoby skupić się na remontach substancji 

posiadanej.

Radny Paweł Dahlke

– nawiązując do sprawy związanej z przyjmowaniem wniosków osób, które ubiegających się 

o pracę w Samsungu we Wronkach i tłumaczenia pani prezes, która stwierdziła, że była to 

wina firmy zewnętrznej  zapytał  czy prezydent  przyglądał  się tej  sprawie,  czy wobec tej 

firmy były wyciągnięte konsekwencje, czy dostała za to wynagrodzenie, 

– zwrócił się z prośbą do mieszkańców, by na „Piknik na skrzyżowaniu kultur”, w ramach 

którego będą różnego rodzaju inscenizacje, pokazy, nie zabierać nieprzystosowanych psów, 

bo to jest dla nich tortura.
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Radna Małgorzata Karwacka, jako radna Osiedla Podlasie, zaprosiła wszystkich mieszkańców na 

Dzień Dziecka organizowany wspólnie ze Strażą Pożarną w dniu 1 czerwca oraz poinformowała, że 

w dniu 23 czerwca odbędą się wybory do Rady Osiedla Podlasie 

Radny Jacek Bogusławski 

– zapytał jak wypadł egzamin gimnazjalny w pilskich szkołach,

– poinformował o odbytym wczoraj Turnieju Klas Policyjnych 2013 organizowanym przez 

Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych z ul. Teatralnej oraz Szkołę Policji, gdzie Szkoła przy ul.  

Teatralnej zajęła I miejsce.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela 

– poinformował  o  nadesłanych  życzenia  z  okazji  500 lecia  Miasta  Piły  od  Pełnomocnika 

Zarządu PFRON,

– odczytał  wniosek  pana  Stanisława  Kielara  w  sprawie  podjęcia  uchwały  zobowiązującej 

administrację i właścicieli budynków do niezwłocznego zorganizowania w ramach kosztów 

własnych akcji usuwania, zamalowania białą farbą napisów na budynkach i usuwania ich na 

bieżąco,

– poinformował  o  życzeniach  z  okazji  Dnia  Samorządu  Terytorialnego  od  Posłanki  RP 

Małgorzaty Janyski. 

Prezydent Miasta Piotr Głowski udzielając odpowiedzi m. in. stwierdził:

– odpowiadając na apel mieszkańca pokażemy również swoim przykładem, że włączmy się w 

takie działania,

–  co do Inwest-Parku – Inwest-Park nie prowadzi rekrutacji na rzecz konkretnych firm tylko 

przekazuje CV, które otrzymuje, umowy, które są podpisane, pomysł z platformą „praca” tak 

działa, że firma, która zgłasza się do Inwest-Parku pozostaje tak długo, póki osoba nie jest  

wezwana  na  rozmowę  kwalifikacyjną,  te  rozmowy  rekrutacyjne  prowadziła  firma 

zewnętrzna na rzecz firmy Samsung w związku z tym należałoby pytać wyłącznie ich, po 

naszej stronie nie było żadnego zaniedbania, przyjdzie taki moment, że pani prezes złoży 

informację, jest to bardzo dobry pomysł z tego względu, że firmy często nie chcą prowadzić 

rekrutacji bo są małe, nie mają odpowiedniej ilości kadr,
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– ryzyko imprez plenerowych ma to do siebie, że mogą wystąpić dziesiątki różnych sytuacji,  

szczególnie z przypadku tej imprezy nie ma planu „b”, mieliśmy zakontraktowane grupy, 

które mają plan codziennie obłożony i nie ma możliwości, żeby przenieść, negocjujemy, ale 

to  są  niewielkie  kwoty,  nie  zniechęci  nas  to  do  przygotowywania  imprez  na  zewnątrz, 

Polska  taki  klimat  ma,  są  to  setki  osób,  które  ciężko  pracowały  przez  wiele  miesięcy 

przygotowując tę imprezę,

– co do mostków – mosty są budowane zgodnie z przepisami prawa budowlanego i w związku 

z tym ich konstrukcja jest taka, a nie inna,

– co do ulicy Brzozowej – to jest jeden z przykładów, że ktoś próbuje na wszelkie możliwe 

sposoby dotrzeć, żeby uzasadnić coś co z punktu widzenia i ruchu drogowego i inwestycji i 

wielu  innych  rzeczy  nie  ma  sensu,  ciąg  pieszo-jezdny  powinien  być  zupełnie  inaczej 

zagospodarowany i to, że ktoś to sto razy powtórzy to nie będzie oznaczało, że to nabierze 

sensu, powinien decydować rozsądek, byłem tam na miejscu i tam trzeba posiać trawę, a nie 

budować chodnik, z którego nikt nie będzie korzystał.

Radna Wiesława Sztaba podziękowała dyrektorom Kubickiemu i Dąbkowi za bardzo dużo pracy 

włożonej przed przygotowanie tej tak dużej imprezy. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński stwierdził, że nie wnosi 

o budowę chodnika przy ul.  Brzozowej,  ale  proponuje rozpatrzenie kwestii  odrębnej  inwestycji 

polegającej na poszerzeniu pasa jezdnie i odwodnieniu. 

Zastępca  Prezydenta  Miasta  Krzysztof  Szewc  odpowiadając  na  pytanie  radnego  Pyziaka  w 

sprawie Przedszkola nr 3 powiedział, że są tam problemy własnościowe mianowicie Przedszkole 

zajęło teren, który nie należy do Przedszkola, obiecał, że przyjrzy się tej sprawie w taki sposób, aby 

Przedszkole ze swej atrakcyjności nic nie straciło.

Honorowa Obywatelka Miasta Piły Aleksandra Błażejewska 

– poinformowała  o  odbytych  lekkoatletycznych  igrzyskach,  na  których  wyłoniona 

reprezentacja wzięła  udział  w mistrzostwach Polski,  gdzie jeden z podopiecznych został 

zakwalifikowany do kadry Polski,
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– zaprosiła  na  Międzynarodowy Dzień  Dziecka,  który odbędzie  się  w dniu  4  czerwca  w 

Rodle.

Ad 22.

Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela 

zamknął obrady XXXV sesji Rady Miasta Piły. 

Protokołowała     Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły     Przewodniczący Rady Miasta Piły

Urszula Głąb                         Paweł Jarczak                                           Rafał Zdzierela
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